
   

 

 

 

Commissie 4 

Notulen                                                                     Zitting van 22 januari 2025 
 

 

 

 

Samenstelling: 
Aanwezig: 
Koen De Busser, voorzitter; Luc Op de Beeck, schepen; Achraf El Yakhloufi, schepen; Luc Debondt, raadslid; Paul 
Moelans, raadslid; Wout Schafraet, raadslid; Mieke Paulussen, raadslid; Peter Maene, raadslid; Eric Diels, raadslid; 
Lisa Wils, raadslid; Stan Van Hees, raadslid; Tijs Van der Veken, raadslid; Evy Theys, raadslid; Greet Oris, raadslid, 
Charlotte Verboven, commissiesecretaris. 
 
 
22 januari 2025 om 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Vernieuwing Arbeidsreglement Campos 
 

Toelichting 
Aanpassingen/updates aan het arbeidsreglement van Campos dienen goedgekeurd te worden. 
 
Notulen 
Luc Op de Beeck geeft toelichting bij dit punt. 
Eric Diels geeft aan dat er enkele artikelen zijn waarin verwezen wordt naar andere artikelen, maar dat lijkt volgens 
hem niet te kloppen. En in artikel 152 is zelfs niks opgenomen. 
Luc Op de Beeck zegt dit te zullen doorgeven zodat dit kan worden aangepast.  
Koen De Busser heeft een opmerking over de tuchtsancties. Er worden momenteel alleen sancties opgelegd bij 
overtredingen van het rookverbod. Hij meent dat dit ook uitgebreid moet worden voor drugs en alcohol. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat dit inderdaad moet worden uitgebreid, maar dat dit eerst moet worden besproken op 
het vakbondsoverleg en zullen later ter goedkeuring worden voorgelegd op de gemeenteraad. 
 
 

 
  



   

3. Toelichting bestuursakkoord 
 
Notulen 
Stan Van Hees vraagt om zeker de stoeprand niet te vergeten als er gewerkt wordt met het systeem van sensoren, 
want door de drukte op de weg en het parkeren zoeken fietsers vaak de stoeprand op.  
Achraf El Yakhloufi geeft aan dat ook fietsroutes en doodlopende straten moeten worden meegenomen in dit 
systeem. Men moet nog bekijken hoe dit moet gebeuren. 
Wout Schafraet vraagt of er nagedacht wordt over de uitvoering. Straten worden opgebroken om de riolering te 
scheiden, maar op de hoofdas is dit nog niet gebeurd. Het lijkt hem logisch om te werken van monding naar bron, 
waarbij hogerop wordt gewerkt waar de scheiding eindigt. Er wordt van de inwoners zelf ook een inspanning 
gevraagd om hun woning correct aan te sluiten. 
Achraf El Yakhloufi deelt mee dat de RWA-assen effect hebben op percentages. Men is twee dingen aan het 
bekijken: 1. Er moet een duidelijk plan komen, waarvan de RWA-assen een deel zijn. De keuzes die gemaakt 
worden, moeten gebaseerd zijn op de hoofdassen, want anders heeft het geen nut. De bedenking om te werken van 
zuid naar noord vindt hij heel belangrijk en gaat hij zeker meenemen naar de dienst. 
Toon Moeskops vult aan dat het doortrekken van de lus van zuid naar noord een quick-win kan zijn om de koppeling 
te kunnen maken (bijvoorbeeld werken aan de Steenweg op Oosthoven om dan te werken richting Mesesstraat). 
Wout Schafraet verwijst naar een verenigde commissie waarin werd gezegd dat het nog tientallen jaren zal duren 
vooraleer Turnhout een gescheiden riolering heeft. Maar hij vindt het belangrijk dat de straten waar men nu aan 
werkt, ook impact hebben. Als die riolering honderd meter verder terug samenloopt, heeft dat niet veel impact. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat het belangrijk is om de RWA-as Vredestraat-Steenweg op Oosthoven te realiseren 
om het meeste impact te hebben. Luc Debondt geeft aan dat de Maasstraat ook een belangrijke schakel kan zijn. 
Het regenwater van de Mark wordt gestockeerd aan de Schoolstraat. Het aanpakken van de Maasstraat kan ook 
impact hebben op de problemen in de Hammelburgstraat. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat er een lijst van straten zal worden opgemaakt (met de kennis die er nu is) en dat 
straten die een grote impact hebben, eerst zullen worden gerealiseerd. Uit het publiek wordt verwezen naar een 
persbericht waarin een vorige schepen reeds een lijst had opgemaakt met straten die aangepakt zouden worden. 
Mensen verwachten dat die straten worden uitgevoerd. Er moeten nog veel straten gerealiseerd worden. Als er 
rekening gehouden wordt met wat een vorige schepen zei, namelijk dat er drie straten per jaar aangepakt worden 
afhankelijk van het budget, dan is die lijst al voldoende gedurende deze legislatuur. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat er gekeken moet worden waar de nood het hoogst is. Er staan straten op de lijst die 
nu worden gerealiseerd. Hij kan wel veel beloven, maar er moet ook gekeken worden naar het budget. Er zal 
systematisch een toelichting op de commissie komen met welke straten wanneer aan bod komen. 
Uit het publiek komt de opmerking dat er voorafgaand al bewonersvergaderingen zijn geweest, maar dat de werken 
(nog) niet uitgevoerd zijn, bijvoorbeeld in de Warandestraat. Achraf El Yakhloufi geeft aan dat de herinrichting van de 
Gasthuisstraat een impact heeft op de Warandestraat, waardoor de werken daar voorlopig werden uitgesteld. Dat 
zijn oefeningen die gemaakt moeten worden. Maar alles wat beslist is, zal gerealiseerd worden. 
Toon Moeskops legt uit dat er bij bepaalde straten reeds een voortraject is gelopen, maar de finale beslissing – of de 
werken opgestart gaan worden – zal nog moeten worden bekeken en bekrachtigd dit jaar. Achraf El Yakhloufi gaat 
vooral kijken naar het belang van de straten en stoepen die moeten worden aangepakt, maar hij gaat nu geen 
beloftes doen. 
Uit het publiek komt de vraag wat het wezenlijke verschil is qua aanpak met de vorige legislatuur. Er is een overzicht 
geweest met een puntensysteem. Tweemaal per jaar werden de stoepen afgewandeld en gaf men die straat/stoep 
een quotering: 1 is heel goed en 5 is een kwestie van snel handelen. Toch wordt vastgesteld dat voetpaden al jaren 
in slechte staat zijn en er verandert niks. Het vaststellen is één ding, maar er iets aan doen is een ander. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat er in het verleden met een puntensysteem gewerkt werd, maar dat hij dat subjectief 
vindt. Op basis van een objectief systeem, namelijk met sensoren, hoopt hij dit beter te kunnen aanpakken. 
Uit het publiek komt de vraag naar de aanpak van de rioleringen in de Slagmolenstraat. Er wordt gevraagd of de 
aansluiting van de Broekzijde en Oude Dijk ook nog dit jaar zal worden gerealiseerd. Er wordt een fietspad beloofd 
nadat de riolering is aangepakt, maar daar wacht men ondertussen ook al dertig jaar op. 
Achraf El Yakhloufi, aangevuld door Toon Moeskops, geeft aan dat dit gefaseerd, van kruispunt naar kruispunt, zal 
gebeuren. De aanbestedingsprocedure is lopende en over een maand zullen de offertes bekeken worden. Dat is 
voorlopig nog afwachten. Er zullen geen beloftes gedaan worden, maar het zit wel bij de prioriteiten. 
Paul Moelans vraagt of de werken in de Slagmolenstraat afgestemd zijn op de werken in Oud-Turnhout. Er zou daar 
van alles misgelopen zijn en dat kan nog maanden duren. Toon Moeskops legt uit dat het vaststellen van een 
aannemer de eerstvolgende stap is, in de hoop dat er goede offertes tussen zitten. Daarna moet er afgestemd 
worden. Maar er zijn al overleggen geweest met Turnhout, Oud-Turnhout, Aquafin en de VMM, want zij hebben geen 
gemeentegrens. Als er mogelijk problemen of conflicten zijn, zullen deze wel meegenomen worden. 
Achraf El Yakhloufi verduidelijkt dat dit een juridisch geschil is, maar vraagt zich af of de stad haar werken daarop 
moet afstemmen. Hij zou ook graag kunnen starten met de werken. Dat is een keuze die gemaakt moet worden. 
Paul Moelans vraagt of er bij Oud-Turnhout geïnformeerd kan worden wat er misloopt/misgelopen is en hoe lang de 
werken nog zullen duren. Het publiek geeft aan dat de aanleg van de riolering echt wel belangrijk is, want het 
probleem wordt alleen maar erger. 
  



   

Naar aanleiding van de vraag van raadslid Moelans heeft Steven Mateusen contact opgenomen met de betrokken 
diensten bij Oud-Turnhout en heeft volgende info verkregen: 
“Het klopt dat de werken in de Steenweg op Sevendonk in Oud-Turnhout niet zo vlot verlopen, maar het einde van 
de werken is op dit moment voorzien einde april / begin mei. (groen aanplanting wordt voorzien in november maar dit 
heeft geen  gevolgen op de werken in Turnhout) 
De werken zijn dus zeker klaar voor de start van de werken in Turnhout.” 
 
Groene en nette stad 
Wout Schafaet heeft enkele vragen: 1. Over het groenonderhoud: er is de voorbije legislaturen een beweging 
geweest om met meer externen te werken, maar tegelijkertijd is er een toenemende klacht dat het groenonderhoud 
niet goed gebeurt. Er worden contracten opgemaakt met externen, maar de daarin opgenomen afspraken worden 
niet nageleefd. Hij vraagt of dat voor ons goedkoper uitkomt, want hij gaat ervan uit dat dat vanuit die optiek gedaan 
is. En willen we de kosten/baten erbij nemen? En 2. De hele discussie rond glasbollen omdat dit hotspots zouden 
zijn voor sluikstort. Hij vraagt of er (terug) gekeken kan worden naar glasophaling. Oud-Turnhout gaat de glasbollen 
verwijderen en gaat het glas thuis ophalen. Naar dienstverlening toe is dit goed, maar kan het ons ook 
kostenbesparend zijn. Qua kosten lijkt hem dit wel te kunnen verantwoorden. 
Achraf El Yakhloufi doet dezelfde vaststelling, maar deelt mee dat het uitbesteden van het groenonderhoud een 
keuze uit het verleden was. Die oefening, om te werken met eigen personeel of externen, moet gemaakt worden. De 
contracten voor de toekomst moeten bekeken worden. Dit werd in het verleden al eens bekeken. 
Marc Machielsen verduidelijkt dat de klimaatverandering hierin parten speelt. Met de externe firma’s wordt 
afgesproken dat er drie keer per jaar gesnoeid moet worden. Het voorbije jaar was een nat jaar, waardoor alles veel 
meer en sneller groeit en dus ook meer moet gesnoeid worden. Wanneer men dit met eigen personeel doet, kan hier 
beter op ingespeeld worden. Het onderhoud kan van jaar tot jaar verschillen. Wat de glasophaling betreft, ziet hij een 
probleem waarbij het glas ’s avonds buiten gezet wordt. Wat kan daar allemaal mee gebeuren? Ook de bakken, na 
ophaling, moeten teruggezet worden. In een centrum is dat een moeilijke oefening. 
Hannes Anaf vult aan dat dit ook geopperd werd bij de onderhandelingen van het bestuursakkoord. Het zou een 
goede oplossing kunnen zijn voor gemeenten als Oud-Turnhout en Arendonk, en alleenstaande huizen. Maar in het 
centrum van Turnhout met heel veel rijwoningen is dat een moeilijker verhaal. Zeker ook bij appartementen. De last 
op het openbaar domein wordt allicht vele malen groter. Wat niet wil zeggen dat het probleem van de glasbollen niet 
moet worden aangepakt. Daar wordt meer gekeken in de richting van ondergrondse glasbollen, waar het kan. Dat 
gaat ook niet overal, want er moet rekening gehouden worden met nutsleidingen. 
Wout Schafraet zegt dat dergelijke ophaling in Gent wel gebeurde. 
Luc Debondt heeft een vraag over de netheid in de wijken. Er zijn momenteel drie grote werven in de Parkwijk, 
namelijk de sporthal, de appartementen die vernieuwd worden en de Haagbeemden. Hij stelt vast dat er geen 
controle is op de netheid rond die werven en kan zich niet inbeelden dat er hierover niks opgenomen staat in die 
vergunningen. Nu de afbraakwerken in de Haagbeemden gedaan zijn, valt er op te merken dat er schade aan de 
wegen is, er zijn stoepen kapotgereden, enzovoort. Hierop is nooit enige controle geweest. 
Achraf El Yakhloufi geeft mee dat hij door collega De Quick ook al aangesproken is over het vuil rond de nieuwe 
sporthal. Er staat wel degelijk in het contract met de aannemers dat het openbaar domein proper moet blijven. Sinds 
zij daarover zijn aangesproken, houden zij dit wel bij. Als hiertegen toch wordt ingegaan, zal dit ook gemeld worden 
bij hen. Het is belangrijk dat dit goed opgevolgd wordt, want hier passeren dagelijks veel fietsers en voetgangers. 
Luc Debondt weet dat de site rond Turnova tijdens de werken dagelijks proper werd gemaakt. 
Eric Diels vraagt, in het kader van participatie van buurtbewoners rond netheid in eigen straat, of er een meldpunt 
voor bewoners kan komen om plegers aan te geven. 
Marc Machielsen zegt dat, hoe meer info rond de pleger kan gegeven worden, hoe beter en deze zal dan ook zo 
door de mensen van het meldpunt aan de politie worden doorgegeven en zij kunnen dan eventueel optreden. Vanuit 
de dienst Milieu wordt er gezocht naar aanknopingspunten. 
Eric Diels meent dat buurtbewoners dit meldpunt niet kennen. 
Achraf El Yakhloufi denkt dat het meldpunt wel al goed gekend is, want er waren vorig jaar een kleine 17.000 
meldingen binnengekomen via dit platform. Maar ook voor dergelijke thema’s is het goed om het meldpunt nog eens 
in de kijker te zetten. 
Eric Diels vraagt of dit ook politioneel wordt behandeld, want hij heeft niet de indruk dat er iets verandert. 
Hannes Anaf verduidelijkt dat de politie alleen maar kan tussenkomen wanneer iemand op heterdaad betrapt wordt. 
Het doorgeven van een nummerplaat is niet voldoende voor de politie om in te grijpen. De melding alleen is niet 
voldoende. 
Eric Diels meent dat een centraal meldpunt wel belangrijk kan zijn. Ook voor het groenonderhoud. Hij vraagt of er de 
komende jaren ook meer personeel voorzien zal worden voor het groenonderhoud. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat het college met het MAT op conclaaf gaat waar alle budgetten besproken worden en 
dan zal er gekeken worden wat er (personeelshalve) kan. 
Paul Moelans denkt dat het college ook moet samenzitten met de wijkagent over braakliggende percelen waar het 
onkruid over de stoepen groeit. Hij vindt dat de wijkagent die eigenaars proactief moet aanspreken om hun perceel 
te onderhouden. Een tweede punt: hij kan extra hondenlosloopzones alleen maar aanmoedigen, want er komen 
alsmaar meer honden bij. Maar hij vraagt dan wel rekening te houden om het hondvriendelijk aan te leggen. Zo zijn 
er in de Langvenstraat heel veel struiken met dorens aanwezig, wat niet optimaal is om honden daarin los te laten 
lopen. 
Eric Diels pikt graag aan bij de verantwoordelijkheid voor de eigenaar op privégebied. Want er zijn veel huizen waar 
het onkruid tegen de huizen staat, maar de verantwoordelijkheid voor netheid wordt naar de stad geschoven. 
Uit het publiek komt de vraag om de toegang tot het Raadsherenpark terug toegankelijk(er) te maken voor 
rolstoelgebruikers. Enkele jaren geleden, toen het Raadsherenpark nog onder beheer stond van de vzw, werden 



   

subsidies gekregen waarvan men een dolomietpad heeft aangelegd. Ondertussen is dat helemaal kapotgereden en 
dus veel moeilijker toegankelijk. Als dat altijd goed onderhouden was geweest, was het niet zo ver gekomen. Er 
wordt gevraagd of er kan bekeken worden om een rolstoeltoegankelijk pad te maken via een andere weg. Ten 
tweede wordt er gevraagd of er een lijst van aanplantingen bestaat die geschikt is voor op het openbaar domein. 
Want op sommige plaatsen zijn de wortels van bomen zo groot dat ze de stoepen omhoog duwen. Er komt 
aanplanting via de riolering terug naar omhoog. Dat is beplanting die volgens hem niet geschikt is voor in de stad. 
Vanuit het publiek wordt nog aangevuld dat de gemiddelde leeftijd van een straatboom ongeveer 35 jaar is. De 
toegevoegde waarde van bomen die groter worden, is groter dan kleinere bomen. Wordt daarover nagedacht, zodat 
ze niet na 35 jaar vervangen moeten worden? 
Marc Machielsen zegt dat hij hierover wel eens uitgebreider zal terugkomen op een volgende commissie. Maar hij 
geeft mee dat er recent een beleidsadviseur groen werd aangesteld en zij is er actief mee bezig. Er is het concept 
van een toekomstboom (kunnen volledig uitgroeien) en het concept van een straatboom. Dat is een moeilijke 
oefening. Grote bomen zijn belangrijk voor het klimaat waar ze nu staan, maar het is geen oplossing om ze allemaal 
weg te doen. Maar er wordt wel bewust mee omgegaan. Er is ook een nieuw soort bomen, namelijk klimaatbomen. 
Welke bomen kunnen bijvoorbeeld goed tegen extreme droogte? 
Uit het publiek komt een opmerking over de buurtschoonmaak: vergeet de vele actieve zwerfvuilvrijwilligers hierrond 
niet te betrekken, want zij weten perfect waar de pijnpunten liggen en kunnen ook perfect meehelpen om een plan 
op te maken. En hij vraagt nog wat de definitie van ‘blackpoints’ is. 
Achraf El Yakhloufi legt uit dat dat plaatsen zijn waar er op dit moment veel aan sluikstorten wordt gedaan en waar 
er veel vuil aanwezig is. Maar evengoed ook plaatsen waar sigarettenpeuken liggen. Ze vragen een verschillende 
manier van aanpak, maar ze vallen wel onder de definitie van blackpoints. 
Eric Diels denkt dat het belangrijk is om alle vrijwilligers eens samen te brengen. Dit kan hen alleen maar stimuleren. 
Achraf El Yakhloufi antwoordt dat dit al gebeurt. Maar hierover zal ook teruggekomen worden op een volgende 
commissie. Er wordt wel bekeken hoe men ze meer in verbinding kan brengen. Dat zijn mensen die op vrijwillige 
basis onze stad mee proper houden, dus zij verdienen het respect om minstens het juiste materiaal te krijgen. 
Uit het publiek komen er specifieke zaken naar boven die de twee combineren. Aan de Steenweg op Zevendonk 
staan er veel vrachtwagens geparkeerd die daar overnachten. De chauffeurs doen vaak hun behoeften in een fles en 
’s morgens gooien zij dit gewoon weg in het Stadspark. Hij vraagt of daar specifieke acties tegen ondernomen 
worden. 
Hetzelfde probleem voor de Noordbrabantlaan, wordt vanuit het publiek aangevuld 
Achraf El Yakhloufi geeft mee dat specifiek daarover niks werd opgenomen in het bestuursakkoord. Men moet kijken 
wat de situatie is en wat er aan gedaan kan worden. Er zijn vaste parkeerplaatsen voor vrachtwagenchauffeurs dus 
er zal vooral moet gehandhaafd worden.  
Uit het publiek komt de suggestie, die ook al eerder werd gedaan op een commissie, om hen te laten parkeren op de 
parking van Carrefour met de inrichting van publieke toiletten. Want die parking staat, buiten de openingsuren, zo 
goed als leeg. 
Achraf El Yakhloufi vindt dat een goede suggestie, maar weet dat dit privéterrein is. 
Eric Diels vult nog aan dat de vraag ook vanuit de vrachtwagenchauffeurs zelf komt. Misschien kan de 
bewegwijzering naar de parkings ook in andere talen aangebracht worden. 
 
Jeugd 
Eric Diels vat samen dat er veel over ‘verbinden’ wordt gesproken, maar hij vindt dat dat van twee kanten moet 
komen. Er is te weinig diversiteit binnen jeugdverenigingen. Het aanbod moet kenbaar gemaakt worden. Er is een 
grote kinderarmoede en veel tegemoetkomingen vanuit het OCMW, maar gesloten gemeenschappen vormen een 
enorme uitdaging. 
Achraf El Yakhloufi deelt mee dat gesprekken met Scouts en Gidsen Vlaanderen aantonen dat integratie niet 
gemakkelijk is vanwege culturele verschillen zoals kleding en alcoholgebruik. Nieuwe inwoners kennen het 
verenigingsleven niet op dezelfde manier. Het is belangrijk om meer jongeren te betrekken bij jeugdverenigingen via 
sociale media en scholen, en cultuursensitieve aanpassingen te doen. 
Eric Diels meent dat Somalische gemeenschappen met alleenstaande moeders met (veel) kinderen een uitdaging 
vormen.  
Achraf El Yakhloufi weet dat het OCMW al bezig is met doorverwijzingen naar sportactiviteiten via Sportpret, maar er 
is behoefte aan doorverwijzingen naar jeugdverenigingen. 
Stan Van Hees vult aan dat een vijftal jaar geleden in samenwerking met het OCMW en de Jeugddienst een 
tweejarig traject werd gelopen, Vlaams gesubsidieerd, in samenwerking met kinderadviseurs. Enerzijds werd er naar 
gezinnen met kinderen in armoede getrokken om het aanbod bekend te maken, en anderzijds naar de verenigingen 
om te kijken hoe zij hun aanbod kunnen aanpassen. Dit heeft echter beperkte successen geboekt in het openstellen 
van verenigingen voor nieuwe doelgroepen. Culturele verenigingen (behalve muziekacademies) en 
jeugdverenigingen zijn niet bekend bij de doelgroep, die vooral voetbal en enkele beperkte gevechtsporten kent. Ook 
onze eigen speelpleinwerking, waar één derde tot de helft uit deze doelgroep komt, is niet voldoende bekend. 
Uit het publiek komt de suggestie dat het kan helpen wanneer leden zien dat er ook jongeren van een andere origine 
in de leidingsploeg zitten. Dit kan hen vertrouwen geven. Misschien kan het verhaal van de OKANimatoren 
opengetrokken worden naar de jeugdverenigingen. 
Hannes Anaf vindt dit een goede suggestie en geeft aan dat dit een probleem is waar men overal in Vlaanderen 
tegenaan botst. Men is op zoek naar manieren om hen de weg te wijzen naar de verenigingen. De traditie bij 
verenigingen is dat je alle groepen doorloopt en zo leiding wordt. Maar er zal een soort van ‘zij-instroom’ moeten 
komen om die diversiteit erin te brengen. Hij zal de suggestie ook zeker meenemen naar de nationale koepels en 
informeren bij minister De Praetere of er dergelijke initiatieven al op poten zijn gezet. 
  



   

Tijs Van der Veken wil inpikken op enkele zaken. Vanuit zijn ervaring weet hij dat jongeren die later aansluiten, en 
dus niet vanaf het begin, minder lang in de vereniging blijven. Ook kan hij moeilijk geloven dat jongeren geen weet 
hebben van jeugdverenigingen. Aan het begin van het schooljaar komen jeugdverenigingen regelmatig langs op 
lagere scholen om tijdens de speeltijden spelletjes met hen te spelen. 
Achraf El Yakhloufi geeft aan dat OKANimatoren een groot succes is in het Wollebos. Doorsnee Vlaamse jongens 
en meisjes en de doorsnee nieuwe jongeren werken geweldig samen. Dat zou men moeten kunnen implementeren 
in de jeugdverenigingen. 
Tijs Van der Veken denkt dat het ook belangrijk is om de jeugdverenigingen financieel te ondersteunen in de 
komende legislatuur. Want het is algemeen bekend dat de inschrijvingen elk jaar dalen. 
Achraf El Yakhloufi zegt dat de verenigingen zelf activiteiten organiseren om geld in het laatje te brengen, enerzijds. 
Anderzijds is er vanuit het college een duidelijk akkoord om hen financieel te blijven ondersteunen, mogelijk via 
subsidiëring, maar dat moet nog verder bekeken worden. 
 
Musea  
Eric Diels vraagt of er met de stukken dienstig voor het erfgoeddepot iets gedaan wordt. 
Elke Grommen deelt mee dat die gebruikt worden voor thematische tentoonstellingen, maar ook voor uitwisselingen 
met andere musea. Het is een goede bewaarplek, maar de stukken an sich zijn vaak een goede bron om verhalen 
uit te putten. 
 
Cultuur en erfgoed 
Uit het publiek wordt verwezen naar de aankoop van een gebouw in de Begijnendreef tijdens de vorige legislatuur, 
waarin een open stadsatelier zou worden gebouwd om nadien weer te verkopen. Er wordt gevraagd of deze piste 
verlaten wordt.  
Achraf El Yakhloufi meent dat er eerst moet worden gekeken naar de mogelijkheden en de kosten van de gebreken 
van dat gebouw, want dat werd in het verleden nog niet vastgesteld. Eerst moet worden gekeken hoe kunstenaars 
kunnen worden gehuisvest en hoe zij beter kunnen worden gefaciliteerd. 
Eric Diels vraagt of er in de buurt van woonzorgcentra ook op kleinere schaal aan cultuur kan worden gedaan. 
Achraf El Yakhloufi antwoordt dat er zal worden bekeken hoe er aan cultuur kan worden gedaan in (de buurt van) 
woonzorgcentra. Blijkbaar werden er in samenwerking met De Schoor al dergelijke dingen georganiseerd. 
 
Ondernemen en werk 
Greet Oris verwijst naar het tekort aan bedrijventerreinen. Ze vindt dat er ook moet worden gekeken naar hoe de 
huidige terreinen worden ingevuld, met aandacht voor ruimte, waterproblematiek en parkeerbehoeften.  
Luc Op de Beeck legt uit dat er voor nieuwe vergunningen vooraf overleg wordt gepleegd, maar dat men niet meer 
kan terugkomen op wat er vroeger vergund werd.  
Greet Oris meent dat het probleem moet worden besproken en dat de bestaande bedrijven ook moeten worden 
meegenomen in het verhaal.  
Luc Op de Beeck geeft aan dat wanneer bestaande bedrijven nieuwe vergunningen aanvragen, zij ook mee in het 
verhaal moeten stappen. Bedrijven zoals Soudal zullen bijvoorbeeld hun parkeerplaatsen op het dak moeten 
realiseren en aanpassingen moeten uitvoeren in het kader van de waterhuishouding. 
Greet Oris benadrukt de behoefte aan een betere link tussen onderwijs en bedrijven. In het verleden werden er door 
scholen bedrijfsbezoeken georganiseerd, maar dit gebeurt nu niet meer omdat ze niet de juiste contacten hebben. Er 
is veel kritiek op het onderwijs omdat leerlingen niet goed genoeg worden voorbereid op de arbeidsmarkt. Ze vindt 
dat dit van twee kanten moet komen en hoopt dat de bedrijfswereld hier weer voor openstaat.  
Luc Op de Beeck erkent de nood aan een single point of contact. Binnen de stad is dat Nele Jansen, die de 
bedrijven kent en hen kan helpen de juiste weg te vinden. Ook de bedrijven zijn vragende partij voor 
bedrijfsbezoeken. 
Wout Schafraet verwijst naar het bestuursakkoord waarin vermeld wordt dat er binnen het stadshart een goede mix 
van zaken moet zijn. Hij vraagt of er al geweten is of men er een verbod op gaat vestigen of niet. Daarnaast vraagt 
hij naar het ondersteuningsprogramma voor buurtgerichte ondernemingen en of de stad gaat wachten tot er 
aanvragen komen of proactief te werk gaat.  
Luc Op de Beeck antwoordt dat men nu nog niet proactief te werk zal gaan, maar dat de nood in het noorden er zal 
komen. Een startende ondernemer weet ook dat hij niet meteen een winstgevend bedrijf zal oprichten. Daar zal 
ondersteuning moeten worden aangeboden, in samenwerking met Unizo. Ook bestaande zaken hebben het niet 
makkelijk om open te blijven in buurten zoals Zevendonk. Als een buurtwinkel verdwijnt, is dat problematisch voor de 
buurtbewoners. Wat het proactieve betreft: men weet nu al dat er bedrijven zitten te wachten om eind dit jaar iets op 
te starten. Er werd samengezeten met die mensen om te zeggen wat de stad graag heeft en juist niet graag heeft. 
Als er bijvoorbeeld al vier schoenmakers gevestigd zijn in het stadshart en er biedt zich een vijfde aan, dan geeft 
men aan de ondernemer mee dat de stad meer nood heeft aan een andere speciaalzaak. Veel mensen willen een 
zaak openen, maar hebben er geen affiniteit mee. 
Stan Van Hees weet dat er verschillende pilootprojecten zijn binnen de sociale economie, waarbij werkgevers 
vragende partij zijn. Hij vraagt of de stad als werkgever ook zo’n engagement aangaat.  
Luc Op de Beeck antwoordt dat Artikel 60 wordt toegepast om mensen aan het werk te helpen, en de stad doet dat 
ook. Maar dit mag misschien nog actiever gebeuren, want de stad heeft immers een voorbeeldfunctie. Mensen 
kunnen echter niet zomaar op eender welke dienst worden ingezet. 
  



   

Eric Diels meent dat de mensen die niet willen werken, weer de boot missen. Hij vraagt wat de criteria zijn om in 
aanmerking te komen als Artikel 60’er en of er mogelijke sancties komen voor mensen die niet willen meewerken. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat mensen die niet willen werken, geschorst worden en geen leefloon meer ontvangen. 
Dat moet echt worden toegepast. Men heeft vaak geen hinder van die mensen, maar het is niet correct om te 
profiteren van de maatschappij. De maatschappelijk assistent krijgt drie maanden tijd om een analyse op te maken. 
De dienst trajectbegeleiding gaat op zoek naar wat er kan. Als die persoon niet wil instappen in het uitgekozen 
traject, dan kan er bekeken worden of die al dan niet geschorst wordt. De screening is belangrijk. Er moet ook goed 
gekeken worden of de persoon niet hervalt, want dat is ook nefast voor een werkgever. Mensen moeten wel degelijk 
in staat zijn om te kunnen werken. 
Eric Diels merkt op dat de rode draad in het bestuursakkoord ‘verbinden’ is, maar heeft diversiteit gemist in het 
filmpje.  
Luc Op de Beeck antwoordt dat dit in de affichecampagne wel het geval is. De bedrijven hebben zelf mensen mogen 
uitkiezen, want niet iedereen wil dat doen. Er zal ook een filmpje gemaakt worden over de zorg en daar zal je zien 
dat dat een ander verhaal is. 
Uit het publiek komt de opmerking dat vele laaggeschoolde jongeren, die bij werkgevers worden aangeboden, vaak 
niet weerhouden worden omdat ze niet het juiste diploma hebben. Maar vaak doen jongeren veel ervaring op in die 
bedrijven en leren ze veel op de werkvloer. Hij denkt dat het nuttig kan zijn dat ondernemingen zelf certificaten 
mogen afleveren aan werknemers die een bepaalde taak binnen de onderneming hebben aangeleerd.  
Luc Op de Beeck vindt dat een zeer goede suggestie. Het zou inderdaad interessant zijn als dit vanuit de werkgever 
zelf kan komen. Zo kan dit mee opgenomen worden op het cv van de werknemer. 
 
Landbouw 
Wout Schafraet meent dat er een serieuze denkoefening nodig is voor de toekomst van landbouw in het 
Vennengebied, vooral met de klimaatverandering in gedachten. De huidige gewassen, zoals maïs, zijn niet meer 
geschikt voor de bodem en de teelt is niet meer rendabel. Er moeten verschillende problematieken samen worden 
aangepakt, zoals stikstofuitstoot en investeringen. Een dergelijk traject moet samen met de boeren worden 
doorlopen. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat een omschakeling in de landbouw essentieel is, en boeren beginnen te beseffen dat 
ze niet op dezelfde manier kunnen doorgaan. Het is belangrijk om eerst het vertrouwen te herstellen en daarna 
samen te werken aan een economisch haalbaar verhaal. 
Vanuit het publiek komt de suggestie om een project op te zetten zoals in de buurt van Den Bosch, waar boeren hun 
producten direct aan toeristen kunnen verkopen. 
Luc Op de Beeck weet dat men in Duitsland ook aan het overschakelen is naar andere landbouwmethoden, maar dit 
gaat langzaam. 
Eric Diels meent dat men meer moet focussen op kortere ketens. 
Uit het publiek komt ook de opmerking dat veel bedrijven op de Waddeneilanden de helft van hun inkomen halen uit 
verhuur van logement. Hoevetoerisme kan een manier zijn om te diversifiëren. 
Luc Op de Beeck weet dat er veel wantrouwen is en het is belangrijk om stap voor stap te bekijken wat er mogelijk 
is, met de bedoeling om dit verder uit te breiden dan Turnhout. 
 
Onderwijs 
Stan Van Hees weet dat er meerdere manieren nodig zijn om jongeren terug naar de schoolbanken te begeleiden. 
Er zijn verschillende kanalen voor nodig. Er moet eerst weer een vertrouwensrelatie worden opgebouwd en dat is 
niet na een week in orde. 
Mieke Paulussen vraagt of er brugfiguren komen voor het secundair onderwijs en dan voornamelijk voor het eerste 
jaar. 
Luc Op de Beeck geeft aan dat dat nog moet worden bekeken, maar dat het wel werkt in het lager onderwijs. Vanuit 
het secundair onderwijs kwam wel die vraag. Er zal een analyse moeten worden gemaakt van wat de echte 
problemen zijn zodat daarop kan worden gewerkt. En dit zou er daar één van kunnen zijn. 
Eric Diels meent dat er ook aan de bron gewerkt moet worden, zodat de jongeren daar niet meer aan blootgesteld 
worden. 
Luc Op de Beeck zegt dat men weet van panden waar dergelijke praktijken gebeuren. Dit wordt dan aan de politie 
doorgegeven zodat zij hier kunnen optreden. Maar men is heel inventief. 
Paul Moelans vraagt naar een continu overleg met Thomas More. Vroeger waren er in Turnhout heel wat 
verschillende hogescholen aanwezig. Horito was aanwezig, alle lerarenopleidingen werden opgeslorpt door Thomas 
More en gevestigd in Vorselaar en gaan nu ook verhuizen naar Geel. Hij vindt dat Turnhout de rol weggeeft aan 
Geel. 
Luc Op de Beeck kan enkel zeggen dat hij in gesprek is met de directeur van Thomas More en er zit iets in de 
pijpleiding. Maar meer kan hij er niet over zeggen. 
 
 

 
  



   

4. Punten gemeenteraad en raad voor maatschappelijk welzijn 
 
Notulen 
Luc Op de Beeck en Achraf El Yakhloufi overlopen de agenda van de gemeenteraad en de raad voor 
maatschappelijk welzijn. 
 
 

 
 

5. Uit het college 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 
Charlotte Verboven 
Commissiesecretaris 


